



## HKFYG Lee Shau Kee College

12 Tin Kwai Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, N.T.  
Tel: 2146 1128 Fax: 21461662  
E-mail: hlc@hlc.edu.hk  
URL: <http://www.hlc.edu.hk>



HKFYG Lee Shau Kee College (HLC) adopts English as the Medium of Instruction in all subjects except Chinese, Chinese History and Liberal Studies.

Our motto is Wisdom in Action. We aim to cultivate and actualise students' life long learning through Wisdom in Learning, Wisdom in Living and Wisdom in Relationships. Our signature 3-Programme focuses on Self-discipline, Self-directed learning and Self-efficacy.

As a result of the hard work of teachers and students over the past ten years, HLC has become one of the most prestigious Direct Subsidy Scheme schools in the Western New Territories. We not only focus on academic results but also value good conduct and service to society.

香港青年協會李兆基書院除中文、中史及通識教育科外，各科均採用英語授課。本校的校訓是「智慧之源·求實求真」。學校致力培養學生「學習的智慧·生活的智慧·關係的智慧」，鼓勵學生知行合一，終身學習。透過三自計劃，本校致力培育學生「三自精神」——「自律」、「自學」及「自信」。

憑藉師生近十年的共同努力，李兆基書院一躍成為新界西區著名直資學府。學校重視學生的全人教育，期望學生除了考取優異的學術成績，更應具備良好品德，服務社會。

### Characteristics of teaching methodology and the curriculum

#### 多元教學及課程特色

- Cater for learner diversity via small class teaching in Chinese, English and Mathematics
- Broaden students' horizon by scaffolding learning via diverse lunchtime activities such as talks, workshops or performances
- Promote project learning to deepen students' learning in specific topics
- Foster self-directed learning by encouragement and mutual support study groups
- Enhance students' learning either through an extended programme involving constant cultural exchange with Native English Teen Tutors or unique workshops from professionals or alumni
- Provide online university modules for gifted students

本校實行小班教學，以照顧不同學生需要。此外，本校課程多元，例如：舉辦午間活動及專題研習以鞏固課程所學；設有不同獎勵計劃鼓勵學生自學；更提供與外籍學生交流的機會，擴闊其視野；以及與大學合作，為尖子提供資優網上課程，使其才能得以全面發揮。

### Authentic English Learning opportunities

#### 豐富的英語學習機會

Apart from adopting English as the Medium of Instruction, we furnish students with authentic English learning opportunities in which to thrive. Our students have won innumerable awards in the following competitions.

在課堂以外，學校更提供豐富的英語環境，讓學生的能力得到全面發展。學生在英語戲劇、辯論及朗誦比賽中屢獲佳績。



- The English Drama Club won six awards for Outstanding Script, Outstanding Director, Outstanding Performer, Outstanding Stage Effect, Outstanding Cooperation and Commendable Overall Performance in the Hong Kong School Drama Festival (2014-2015). In addition, there is an annual drama production.
- Members of the Public Speech and Debate Club came the 4th Best (out of 112) Speakers in the Hong Kong British Parliamentary Debating Championship (2015-2016). They also win numerous trophies in a variety of competitions each year.
- The English Choral Speaking Team has been both champions and first runners-up in the Hong Kong Schools Speech Festival.



2013年香港中學文憑考試中，本校謝楚灝同學考獲七科5\*\*佳績，成為狀元。2015年，本校學生於英國語文科考獲4級或以上的學生比例為64%(全港平均水平26%)，而歷屆畢業生皆成績優異，於本港及海外各頂尖學系修讀者比比皆是。

此外，學生在不同範疇上屢創佳績，例如：企業、會計與財務概論科、音樂、體育等。

### Life-wide Learning Programme for all-round development

#### 生活教育 全面成長

We organise annual education camps, leadership training, sports teams, uniform groups and House events to enhance the holistic growth of our students. They also participate in overseas study tours in order to supplement their knowledge and experience. Through a yearly social service programme we ensure students care for marginalised groups locally and overseas.

學校每年設有生活教育課程、領袖訓練課程、校隊、制服團隊、社際活動等，以助學生全人發展。學生亦可參加海外或本地的文化交流團，以增加其經驗。此外，學生可透過義工計劃，學習關愛。



### Tin Shui Wai's first top student at HKDSE—Tsz Cho Ho, Terry

#### 天水圍區首位狀元

In 2013, our student Tsz Cho Ho, Terry attained 5\*\* in seven subjects at the Hong Kong Diploma of Secondary Education. In 2015, 64% of our students achieved Level 4 or above in English Subject, a result greatly exceeding the Hong Kong average of 26%. Our graduates frequently achieve excellent results and go on to study in top educational establishments either locally or overseas.

Students from HLC have also won various awards in areas such Business, Accounting and Financial Studies, Music, Physical and Health Education and so on.

